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HRVATSKO KEMIJSKO DRUSTVO 

Redovita godiSnja slrnpstina Hrvatskoga kemijskog drustva za godinu 1960. 

Redovita godiSnja skupstina Hrvatskoga kemijskog drustva odrfana je 23. ozujka 1960. 
Qd 17 25 do 19,45 sati u velikoj predavaonici Zavoda za kemiju na Marulicevom trgu 20. 

Prisutni su bili clanovi: S. Asperger, I. Bacic, K. Balenovic , Lj. Barie, E. Bauman, V. 
Belanic-Lipovac, F. Benzinger, D . Bilovic, K. BlazeviC, s. Borde. N. Bregant, !VI. Bravar, 
M. B ujas, E. Cerkovnikov, S. Curi , B. Cernicki, A. Deljac, C. Dordevic, J. Despotovic, Lj . 
Despotovic, R. Despotovic, M. Filajdic, I. Filipovic, L. Filipovic, M. FiSer-Herman, D. Fles, 
M. Grdir.ic, z. Grdinic, v. Hahn, M. Herak, M. Herak, s. Iskric, H . Ivekovic, z. Jakovac, z. 
Jezic, M. Kaiser, D. Keglevic, A. Kisic, Vj . Krajovan, S. Kukolja, L j. Kusec-1''ranic , H. Manasse, 
T. Markovic, R. Marusic, S. Mesaric, F. Mihelic, M. Mirnik I. Monkovic, M . Nikoletic, v. 
Njegovan, M. Orhanovic, N. Pavkovic, T . Pinter, Lj. Plavljanic, N. Pravdic, V. Pravdic, M . 
Popovic, B . Ries-Lesic, B. Robie, B . Rumbak, V. Seifert, T. Strelkov, K. Strunjak, D. Sunko, 
v. Skaric, z. Stefanac, B. Tefak; V. Tomasic, Lj. Ubel-Breberina, B . vandovski. N. Vlah, 
K . Weber i R. Wolf. 

Prije pocetka Skupstine u 17,25 sati predsjednik V. Hahn je odrfao predavanje; u kojem 
je dao prikaz kemijskih kongresa, sastanaka i jubileja od medunarodnog znaceniR ; 7 n°l'nnia 
"Za nas, a odrzanih tokom 1959. god. U svom izlaganju v. Hahn se osvrnuo na 8. Mendeljejevski 
Kongres odrzan od 16-·23. ozujka 1959. u Moskvi, zatim na 17. Medunarodni Kong1·es za c cstu 
i primj enj enu kemiju odrfan u Miinchenu od 30. VIII do 6. IX 1959 Prije samog Kongresa 
·u Miinchenu odrzana je 20. konferencija Medunarodne Unije za cistu i primjenjenu kemiju. 

Zatim je predavac govorio o dodjeli nagrade Svedske Akademije nauka prof. Heyrovs)com 
za polarografiju i prikazao njegov zivotni put i naucni rad. 

Od znacajnih dogadaja u 1959. kod nas v. Hahn je spomenuo 40 godisnjicu osnutka 
Visoke tehnicke skole, gdje je prvi profesor bio v. N j e gov an. Povodom 75-godiSnjice 
zivota V. Njegovana posvetila mu je »Croatica Chemica Acta« svoj prvi broj u 1959. g. Izlaga
nja su bila popracena dijapozitivima. 

Na kraju predavanja v. Hahn je istaknuo dosadasnja nastojanja oko organizacije 
I Jugoslavenskog kongresa za cistu i primjenjenu kemiju i govorio o znacenju kongresa. 
Kongres ce predstavlj ati 11ajvecu orga11izira11u ma11ifestaciju kemije u nasoj zeml ji i treba 
<la pokaze sta11je kemije i kemijske tehnologije u 11asoj zemlii. 

Nakon predava11ja predsjednik V. Hahn otvara godiSnju skupsti11u i pozdravlja sve 
pl"isutne, napose cla11ove podruznice HKD Rijeka E. C e r k o v 11 i k ova i S. cur i. Za 
zapis11icare su predloze11i i izabra11i N. Pav k o vi c i Lj. Despot o vi c , a za ovjerovitelje 
"Zapis11ika Vj. Krajovan i D. Su11ko. 

Poslije toga su skupsti11i podnese11i slijedeci izvjestaji: 

1'.1. F i 1 a j d i c : 
IZVJESTAJ TAJNIKA 

Izvjestaj koji podnosim obuhvata rad i aktivnost Drustva tokom 1959. godine, od proslo
godiSnje do ove redovite godisnje skupsti11e. 

U tom razdoblju odrza110 je pet sjednica Uprav11og odbora uz u cesce cla11ova redakcionog 
i 11adzor11og odbora, te predstavnika 11ase Podruznice 11a Rijeci. Glavna problematika HKD 
u proteklom periodu bila je posvecena pripremama za ko11gres. 

Kako je poz11ato, Hrvatsko kemijsko drustvo dobilo je od Unije kemijskih drustava 
.FNR Jugoslavije ma11dat za orga11izaciju I Ko11gresa za cistu i primje11jenu kemiju J11go
slavije, koji ce se odrfati od 15. do 21. juna 1960. u zagreb11, Rijeci i Beograd11. Iako 11 
-0rga11izaciji toga Kongresa sudjel11ju i druga drustva (Dr11ctvo kemicara i t ehnologa NR 
Hrvatske, Srpsko hemijsko d r ustvo i Drustvo hemicara i teh11ologa NR Srbije), najveci teret 
i odgovor11ost za organizaciju Kongresa pada na 11ase drustvo . Ta c 111jen1ca dosla je do 
izrazaja i 11 organizacionom odboru sa prof. B. Tezak om kao predsjed11ikom i prof. M. 
Mir n i k om kao sekretarom. Na · temelju poz11atih organizacionih sposobnosti prof. B. 
Tezak a, te na vec do sada pokazanog nesebicnog i n e11mornog zalaga11ja prof . Mir 11 i k a 
11vjere11i smo, da ce taj Ko11gres, koji treba da bude prva, velika i opce jugoslave11ska ma11i
festacija 11ase kemije, biti 11spjesno proveden. uz uvjet da budu ostvarene i dobivene sve 
ostale pomoci, koje su nam u svoje vrijeme bile obecane, kako unutar tako i izvan 11asega 
drustva 

- Akctivnost Hrvatskoga k emijskog dr11stva u odrfavanj11 kolokvija i organiziranju preda
vanja znatno se je pobolj5ala 11 vreme1111 od proslogodi511je do ovogodiSnje sk11pstine. U tom je 
vremenu bilo odrzano 16 kolokvija, na kojima su odrzali svoja predavanja 7 inozemnih gostiju, 
.a 9 11asih cla11ova odrzali SU svoje referate. Prema strukama sastav pojedi11ih predava11ja 
·odnos110 referata 11a tim kolokvijim'il bio je slijedeci: 

Orga11ska kemija 
Biokemija . 
Fizicka kemija 
A11organska kemija 
Analiticka kemija 

7 
3 
3 
2 
1 

Broj posjetilaca na kolokvijima poboljsao se takoder 11 odnosu na pro~lu godi11u, iako 
jos ne bi smjeli b iti zadovolj11i sa postojecim oaazivom cla11stva. 
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Poslovanje centralne kemijske biblioteke, kao suradne ustanove Hrvatskoga kemijskog 
drustva i Fizicko-kemijskog zavoda Prirodoslovno-matematickog fakulteta, kako predasnjih 
godina, tako i u 1959. godini, bilo je u spjesno, sto se vidi iz ovih podataka: 

Broj posudenih knjiga i casopisa 
Broj posjetilaca 
Primljeno knjiga: 

a) Vlasnistvo HKD-a 
b) Vlasnistvo FKI-a PMF-a 

Primljeno casopisa: 
a) Zamjenom za Croatica Chemica Acta 

- domacih 
- stranih 

b) Pretplatom FKI-a PMF-a 
C) Poklon FKI-u PMF-a 

904 
1715 

77 
4 

18 
136 
63 
39 

U proslogodiSnjem izvjestaju bilo i e izneseno, d a je u Centralnoj kemijskoj biblioteci 
poduzeto prikupljanje podataka o stanju kemijske literature u svima ostalim bibliotekama 
u zagrebu. Ocekivali smo, da ce se taj posao zavrsiti pocetkom 1959. godine i da ce se tada 
moci objaviti stampani popis tog stanja. Medutim u tome nismo uspjeli, i to samo stoga, sto 
planirana organizacija u Centralnoj kemijskoj biblioteci nije naiSla n a potreban odziv, 
razumijevanje i pomoc u prikupljanju i dopunjavanju vec postojecih podataka o tom stanju 
kod nekih biblioteka u Zagrebu. Ponovo su u toku napori Centra lne kemijske biblioteke, 
da se zapoceti posao dovrsi te da Popis o stanju kemijske literature u bibliotekama Zagreba 
bude odstampan tokom ove 1960. godine. Od kolike je vaznosti takav popis u koriscenj u i 
trazenju potrebne nam literature, to n a m je svima jasno, pa stoga apeliramo na sve zainte
resirane, da svaki u svome djelokrugu i prema svojim mogucnostima pomogne tu akciju i 
napore nase Centralne kemijske biblioteke. 

U toku 1959. godine uclanilo se 43 nova clana, a u ovoj 1960. godini 24 nova clana, tako 
da Hrvatsko kemijsko drustvo sada broji 698 clanova evidentiranih u sredisnjici , te 84 clana 
u Podruznici Rijeka. K ako predasnjih, t ako ie i prosle i ove godine izvjestan broj clanova 
promijenlo svoje r adno mjesto ili mjesto boravka, a nije nam prij avio promjenu svoje adrese, 
te je uslijed toga onemogucen kontakt sa oko 60 na~ih clanova. 

O ostalim djelatnostima drustva bit ce govora u slijedecim izvjestaj ima. 

K. Weber: 
IZVJESTAJ SPEKTROKEMIJSKE SEKCIJE 

Rad Spektrokemijske sekcije HKD ogranicio se u protekloj 1959. godini, t . j. od prosle 
glavne godisnje skupstine Drustva do danas, uglavnome na priredivanje strucnih sast anaka 
s referatima i demonstracijama spektrokemijskih aparata. Odrzano je svega sest takvih sasta
naka, na kojima su C!anovi sekcije podni jeli ove referate: 

23. III 1959 M. Randie: Jnfracrveni spektri · velike rezo-
lucije prisutno 11 cl. 

28. IV 1959. B. M a rkovic Odredivanje nuklearnih mo me-
nata optickom metodom prisutno 1 cl. 

26. x 1959. K. Weber: Spektri suvremenih zivinih izvora 
svi jetla s demonstracijama prisutno 9 cl. 

25. XI 1959. L. Colom bo Vibracioni spektri monokristala 
antracena prisutno 6 cl. 

25. I 1960. s. Asperger: Mjerenje infracrvenih spektara, 
s demonstracijama prisutno lo cl. 

15. II. 1960. P. Bu l a tov sk i 0 spektralnim svojstvima zastit-
i r:. Weber: n ih filtera za varioce, s demon-

stracijama prisutno 11 cl. 

Pored toga odrfao je procelnik sekcije na poziv Spektrokemijske sekcije Slovenskog 
kemijskog drustva u Ljubljani dne 23. II 1960. predavanje pod naslovom: 

»Kemizam suvremenih postupaka kolorfotografije« 
U sporazumu sa vodstvom spektrokemijskih sekcija Srpskog Hemijskog drustva i Slo

venskoga kemijskog drustva odluceno je, da se II Strucni sastanak spektrokemicara F~RJ 
odrzi u okviru I Kongresa za cistu i primjenjenu kemiju Jugoslavij e u junu 1960. u Zagrebu. 
Predvida se, da ce spektrokemicari imati na tom sastanku dvije priredbe, i to jednu znan
stvenu s odgovarajucim referatima i jednu strucno-organizacionu. 

Glavna godisnja skupstina Spektrokemijske sekcije HKD odrfana je 15. II 1960. Na toj 
skupstini izabran je prosireni odbor sekcije od 4 clana. U t a j odbor, koji ce imati jos i 
zadatak da organizira II Strucni sastanak spektrokemicara FNRJ usli su: kao procelnik 
K. Web er, kao tajnik M . Kai z er i kao Clanovi v. Mi k u l i c i c J. Murat i. 

Spektrokemijska sekcija HKD ima sada 48 Clanova. 

B. C er n i c k i : 
IZVJESTAJ SEKCIJE SREDNJOSKOLSKIH NASTAVNIKA 

Rad sekcije .i.e bio usko vezan sa Zavodom za skolstvo NOG Zagreba na taj nacin, sto 
se plan rada sekc13e uklapa u plan rada Zavoda tako da Zavod snosi sve materijalne izdatke 
koje ima sekcija u svrhu usavrsavanja nastave kemije, ' 

Ove je godine sekcija organizirala seminar za n astavnike gimn., uc. sk. i osn. skola 
iz podrucj a: Eksperimenti iz organske kemije u srednjoj skoli . Predavac je b io nas metodicar 
ctr. Mirko Kesler, a seminar je trajao 12 sati. 
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Sekcija je osim toga odr:Zala 5 sjednica, na kojima je raspravljano o novom programu, 
koji stupa na snagu iduce skolske godine, jer odsad ce se kemija opet p redavati u II, III 
i IV razredu. Sastavljaci programa su prof. dr. Grdenic Drago, dr. Mirko Kesler i prof. Malnar. 

Na sjednicama je raspravljano takoder o tekucim problemima: o pisanju kontrolnih 
radnja iz kemije i o njihovoj korisnosti, o kriteriju ocjenjivanja na gimnazijama, o seminarskoj 
n astavi i nekim drugim problemima materijalne n aravi. Jedna je sjednica odr:Zana s pred
stavnikom skolske knjige u vezi problema stampanj a, cijene udzbenika i o st ampanju priruc
nika za ucenicke aktivnosti. 

Na posljednjoj sjednici, odrfanoj 14. III 1960. izabran je novi odbor, koji ce rukovoditl 
radom sekcije, pred koju se postavljaju novi i slozeniji zadaci nego dosad. 

Za procelnika izabran je prof. B rank o Cerni ck i, VI gimn., u odbor su usli 
prof. Barb a r a L j u bi c. I gimn., i prof. K 1 as an St j e p an I uc. sk., Vezu Zavoda 
za skolstvo i sekcije odrfavat ce i nadalje prof. Ju rm an. 

Neki nasi clanovi pripremaju referate, s kojima ce nastupiti na kemijskom kongresu. 
Duznost nam je, da i ovoga puta izrazimo zahvalnost na susretljivosti i pomoci koju nam 

vec godinama pru:Zaju kemijski instituti Prirodosl.-mat. fakulteta, a narocito Institut za 
anorgansku kemiju. 

B . Tezak: 
IZVJESTAJ GLAVNOG UREDNIKA •CROATICA CHEMICA ACTA« 

U godini 1959. izdani su cetvrti broj 30. godista i tri b roja 31. godgta CCA. Cetvrti broj 31. 
kao i prvi broj 32. godista nalaze se u stampi. Zajedno s cetvrtim brojem 31. goctiSta publicirano 
je ukupno 29 originalnih doprinosa, i io: 27 radova i 2 kratka priopcenja. Osim toga stampano je 
11 recenzija, 1 laboratorijska biljeska i 1 Clanak. 

Na originalne r adove i recenzije otpada 209 stranica od ukupno stampanih 259 stranica. 
Prosjecan opseg radova je 6,0 stranica. Tim redovitim stranicama bilo je dodano 29 doku

mentacijskih listica. IziS!i brojevi sadrze ukupno 22 A stranice priloga i 7 B stran ica b iblio
grafije. Rok izlazenja bio je oko cetiri mjeseca po definitivnom prihvacanju rada. 

Originalnih doprinosa s podrucja fizike i anorganske kemije b ilo je 11 iii 37,9°/o, iz anali
ticke 4 iii 13,8°/o, a iz organske kemije i biokemije 14 iii 48,3'/o. 

Od publiciranih doprinosa 23 su pisana stranim jezikom (21 na engleskom i 2 na njemac
kom), a 6 na hrvatskom jeziku. 

U vremenu od 25. veljace 1959. do 23. ozujka 1960. redakcioni odbor je odrfao 19 sjednica. 
U tom periodu uredniStvo je primilo 31 rad. Prihvaceno je 28 radova, koji su objavljeni ili 
se n a laze u stampi, dva rada se nalaze na preradi kod autora, a jedan se nalazi u postupku. 

U 1959. godini objavljen je i autorski i predmetni indeks za dosadasnjih 30 godiSta 
casopisa na 52 stranice. 

U svom izdaganju B . Te z a k je govorio o pitanju jezika, na kojem se piSu radovi 
za CCA. U zadnjem periodu je zapazena tendencija povecanja broja radova p isanih na nasem 
jeziku (oko 20°/o radova na nasem jeziku). Medutim broj radova pisanih na nasem jezils:u 
(prema ranijem dogovoru) trebao bi se kretati oko 10°/o, i to zbog raz!oga sto se naucni radovi 
publiciraju za cijeli svijet, a nas jezik je jezik jedne male zemlje. zatim je B . Te z a k 
govorio o znacenju izlazenja 30-godiSnjeg autorskog indeksa. 30-godiSnji indeks je sakupio 
sve razne oblike, 11 kojima se izdavao casopis, te je na taj nacin u indeksu po autorima izrazen 
kontinuitet u krivudavom putu naseg casopisa. Inicijativa i ostvarenje indeksa potekla je od 
S. i J. Kr at oh vi 1 a, te zato od HDK zasluzuju posebnu hvalu. Novost za CCA je uvodenje 
glave na cetvrtoj stranici omota casopisa (stampanje glave je pocelo u drugom broju 31. godista) . 
Razlog za:o j_e taj, da americki obavjestajni casopis •Current Contents«, koji preslikava sadrfaj 
CCA, _moze ~ednostavno preslikati zadnju stranicu casopisa. Na t aj nacin se ubrzava objav
lJ1vanJe sadrzaJa radova CCA. Nadalje redakcion! odbor CCA je odlucio, da se kod obradivanja 
~inopsisa_ drz~ zahtjeva »Chemical Abstracts«, jer se odmah nakon izlafonja CCA sinopsisi 
salJU av10nsk1 za CA. B. Te zak napominje, da je redakcioni odbor skladna radna ekipa, 
koja treba izvrsavati vazne naucne zadatke, koje vrlo dobro obavlja. B. Tezak je posebno 
zahvalio tehnickom redaktoru Z. S t e f a n a c i tajniku D. K e g 1 e v i c. 

T . M a r It o v i c : 
BLAGAJNICKIIZVJESTAJ 

Izvjestaj, koji podnosim redovitoj godiSnjoj skupstin!, obuhvaea pregled pr!hoda i rashoda 
te potrazivanja Hrvatskoga kemijskog drustva sa stanjem na dan 31. prosinca 1959., kao i 
proracun prihoda i rashoda za godinu 1960. 

P reg!ed prihoda i rashoda 

Prihodi 
Saldo 31. XII 1958. 
Clanarina 1 clanska pretplata na 

CCA ....... . 
Pretplata poduzeca i ustanova 

na CCA 
Proda ja CCA i separata . 
Oglasi . . . 
Dotacija Savjeta za kult. i n a-

uku NRH .. 
Tisak CCA placen pod 

a) Dekanatu PMF-a 
b) Rektorata Sveu?!. 

Fond »Pomoc za nauc. istrazi
vacki rad« 

Fond »I Kongres za cistu i 

1,115 .676.-

252.741.-

321.300 .-
499.136.-
21.000.-

300.000.-

1,285.000.-
258.844.-

7.732.-

Fond »I Kongres za cistu __ i _____ _ 
Ukupno Din 4,681.429.-

sa stanjem 31. XII 1959. 

Rashodi 
Troskovi za CCA i dr. izdavacku 

djelatnost . . 
Troskovi administracije 
Troskovi postarine . . . . 
Putni troskovi i troskovi gostiju 
Porezne obaveze 
Izvanredni rashodi . . 
Pomoc za nauc. istr. r ad . 
Troskovi I Kongresa za cistu 

prim. kemiju . 
ViSak prihoda nad rashodima: 

Saldo 31. XII 1959. 

Ukupno Din 

1,888.213.-
236.354.-
84.227.-
71.816.-

189.206.-
30.603.-

174.817.-

411.760.-

1,594.433.-

4,681.429.-
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Kada se od salda 31. XII 1959. u iznosu od Din 1,594.433.-
odbije imovina I Kongresa za Cistu i primjenjenu ke-
miju Jugoslavije 1960. s iznosom salda od 31. XII 19o9_._ o_d _________ Din 208.240.-

. onda stvarni saldo odnosno prihod HKD-a 31. XII 1959~znosi Din 1,386.193.-

Saldo odnosno stvarni prihod HKD-a 31. XII 1959. od 
uporeden sa saldom odnosno prihodom HKD-a 31. XII 1958. 

u iznosu od 
veci je prema tome za 

:Potrazivanje HKD-a kod du ;::nika 31. 
a) za C!anarinu i clan. pretplatu 
b) za pretplatu pod. i ustanova 
c) za separate 

XII 1959 iznose 
Din 124.600.
Din 140.200.
Din 76.520.-

.Prema tome, da su duznic i ispunili svoje obaveze, saldo 
31. XII 1959. bio bi veci od p r oslogodisnjeg za ukupno 

Prihodi 
Proracun za 1960. godinu 

Rashodi 

Din 1,115.676.
Din 270.517.-

Din 311.320.-

Din 581.837.-

·Clanarina i clanska pretplato n ::i Troskovi za CCA i dr . izdavacku 
CCA ... . . . . 

Preplata poduzeca i u stanova n a 
CCA .. 

Prihoda CCA 
-Oglasi 
Dotacije: 

separata 

a) Savjet za kult. na-. ..Iku 

380.000.-

430.000 .
;,;)0.0 JO.-
250.000.-

NRH . 900.003.-
__ b=) -=R=e::k:.::t .::o.::r::a.::t _::S_:v_:e:..:u:::c:::·c.___c ____ 1 .,500 . C!f~O .--:-

djelatnost 
Troskovi administraciJe 
Uvezivanje casopisa . 
Putn\ troskovi i troskovi gostiju 
Troskovi postarine 
Porezne obaveze . 
Nepredvideni rashodi 

2,200.000.-
310.000.-
850.000 .-
120 .000.-
100.000.-
260 .000.-
170.000.-

Ukupno Din ~.010 . 000 .- Ukupno Din ' 4.010.000.-
- -----------

Iznosi u svima stavkama prihoda i rashoda ovoga proracuna odgovaraju iznosima, koji 
SU bili i U prosloj godini ostvareni odnosno djelomicno ostvareni, a djelomicno cine nasa 
potraZivanja. 

Jedino u odnosu na proslogodiSnji proracun, predvidjeli smo izvjesno povecanje u stavc1 
prihoda, i to u dotaciji Savjeta za kultur u i n auku NR Hrvatske i Rektorata Sveucilista, jer 
smatramo da opravdano ocekujemo, d a ce te dotacije biti u ovoj godini povecane. To nam 
je povecanje potrebno zbog izdavanja »Centralnog kataloga casopisa kemijske literature u 

'bibliotekama Zagreba« i zbog krajnje neophodne potrebe uvezivanja casopisa u CentralnoJ 
kemijskoj biblioteci. 

Molim, da skupstina primi ova.i izvjestaj s obrazlozenim pregledom prihoda i rashoda 
·za 1959. godinu i s prora cunom za 1960. godinu. 

·.E. Ce r k o v n i k o v : 
IZVJESTAJ PODRUZNICE HKD-a RIJEKA 

Drustvo danas broji 107 Clanova. 
U protekloj godini blagajna je primila 44 .274 dinara , izdatak iznasa 39.404 dinara, a saldo 

"4.370 dinara. 
Aktivnost drustva je uglavnom bila u smjerena na organizaciju naucnih kolokvija, kojih 

je odrfano 9: 
7. IV Prof. Dr. Kar 1 o Runt i (Trst) »Oksidativni metabolizam lijekova sa teoretskog 

'i praktickog glediSta«. 
28. IV Doc. Dr. Mr. Hr v o j e Ta rt a 1 j a »Osnivac jugoslaven ske industrije nafte 

.Mi 1 u tin B a r a c k a o kemicar i prirodoslovac«. 
29. IV I sto predavanje je ponovljeno za radni kolektiv Rafinerije nafte »Boris Kidric«. 
18. V Dr. Ing. Iv a n B r i ht a : »Suvremeni nazori o katalitickim reakcij ama«. 
5. VI Dr. Mr. Ni ko Nov a k o vi c : »Utisci sa bliskog Istoka i Afrike«. 
11. XII Dqc. Dr. Ing. M . T is 1 er (Ljubljana) »Sinteticki tuberkulostatici«. 
14. I 1960. g. Prof. Dr. Ing. R i k a rd P o d hors k y : »Statisticke metode industrijskog 

istraZivan;a«. 
25. I 1960. Prof. D r. V . Lop a s i c : »Struktura atomske jezgre«. 
11. III 1960. Prof. Pierre Mes n a rd (Bordeaux) »Metode odr edivanja neaminskih 

sulfonamida sa hipoglikemijskim svojstvima«. 
Od osnivanja drustva do danas oddano je ukupno 18. k lllokvija . 
Bila je organizirana druga strucna ekskurzija dne 24. X 1959. u Ljubljanu, kojom pri

likom su bili posj eceni Slovensko k emljsko drustvo, Atomski institut »Jozef Stefan« i K emijski 
institut »Boris Kidric« kao i izlozba· elektronike. 

U svom radu drustvo je n a islo n a moralnu i materijalnu potporu M ed icinskog fakulteta 
na Rijeci, pa ovom prilikom izrazavamo zahvalnost. 

Dne 11. III odr:Zana je GodiSn .ia skupstina na kojoj je stari upravni odbor dobio razrje
snicu, a za predsjednika je za naredne dvije godine izabran Prof. c erk o v n i k o v . 

U planu je prosirenj e rada drustva , orga nizacija predavanja u radnim kolektivima kotara 
.Rijeke i odrzavanje postdiplomsk e n astave. 
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:S. Tezak : 
IZVJESTAJ STALNOG CLANA PRI UNI.JI KEMIJSKIH DRUSTAVA FNRJ 

Od proslog izvjestaja nema mnogo novih momenata. 23. I 1959. odrZ.an je sastanak Pred
stavniStva Unije, na kojem je razmatrana situacija u vezi s organ;zacijom 1 .. .rugoslavensk.og 
kongresa za cistu i primjenjenu kemiju. Danas prvi put nakon 40 god•na postOJl nova S' lUC:CJ]a 
u Uniji kemijskih drustava i ta cinjenica daje nadu da ce Unija predstavljati znacajnu orga
nizaciju za sredivanje problema cjelokupne kemije u na5oj zemlji. Unija ima sada najzdri:viji 
put za pribiranje i koordinaciju snaga u svim republ!kan:a. Reprezentac1Ja. prE'.dstavn:st':'o 
i druge stalne funkcije mogu se organizirati u bilo kojem mJestu u zemlJJ. Redakc1Ja UrnJmih 
izdanja vezana je za Zagreb. 

Iza sastanka predstavniStva Unije bio je sastanak plenuma Unije od 7-8. III 1959. 
Delegati su bili K. Ba 1 en o vi c i V. Hahn. Kao delegati za Internacionalnu Un;ju b\li 
su odredeni B. Tezak i P. Tutu n dz i c. Oni su predstavljali nasu Uniju na 20. konfe
renciji Medunarodne Unije za cistu i primjenjenu kemiju u Miinchenu. Mertun'trodna Unija 
ima nerije~enih problema. I kod nas bi trebalo povesti diskusiju o rjesavanju tih oroblema, 
a internacionalni aparat bi mogao dobiti podrsku od nas kao institucije s otvorenim clanstvom, 
jer u mnogim zemljama postoje organizacije sa zatvorenim clanstvom. 

Trttf>T·n('.'.lc'onaln~ Unii~ danas izdaie Casopis >>Biltent< (in;C' ij ativq za j7,davanjp r.::isno;sa 
potekla je od nas 1951.). Izlazi na francuskom i engleskom jeziku, a daje podatke o djelovanju 
Unije. 

V. N j e g o van : 
IZVJESTAJ NADZORNOG ODBORA 

Nadzorni odbor je pratio rad drustva u protekloj godini pa se moze konstatirati, da je 
rad i poslovanje drustva bi.lo uspjesno . sto se tice kolokvija, st,,nje se prema pro<:!oj god'ni 
popravilo. Dvije nase redakcije: spektrokemijska i sekcija srednjoskolskih nastavnika radile 
su vrlo dobro. Bilo je predvideno i organiziranje drugih sekcija, no rad na tome je zamro. 
Zasluzuje pohvalu rad Centralne kemijske biblioteke. 

Jos uvijek ie ostao nerijesen problem uvezivanja casopisa u b;bliote ci. Zbog pomanjkanja 
financijskih sredstava drustvo apelira na dotaciju Savjeta za naucni rad. • 

Redakcionom odboru CCA treba izreci zahvalnost na t r udu oko izdava n.ia naseg c"sopisa 
kojim se mozemo ponositi. No i pored toga treba konstati rat i, da dva clana n'su u 0pce dolazlla 
na sjednice odbora. Trebalo bi da clanovi, koji su ili sprijeceni ili nemaju volje suradivati kao 
odbornici to kazu, kako bi se umjesto niih mogli b;rati oni koii ce raditi. 

Posebno treba istaci rad prof. Tezak a u Uniji kemijskih .drustava FNRJ i u Medu
narodnoj uniji. 

Financijsko poslovanje za proslu godinu pregledao je financjjski strucn.iak, kojeg smo 
angazirali. i on je ustanovio, da je to poslovanie uredno i ispravno . Proracun koii j e predlozen 
za 1960. god. realan je pa ga po miSljenju Nadzornog odbora treba u cjelosti prihvatiti. 

Nakon ovog izvjestaja predsjednik V. H ah n otvara diskusiju o svim podnesenim 
izvje'- tajima. 

V. Hahn rnmominje, da M rad sekcija trebao dopunjavRti rad dru'-tva kao cjeline. 
Potrebno je, da se biokemijska i druge sekcije oforme i razvi ju (Rad b iokemijske sekcije b io 
je presjecen otvaranjem sekcije farmaceutske i medicinske kem;je). V. Hahn apel;ra na 
<!lanstvo, da daju sa svoje strane inicijativu za otvaran .ie pojed;nih sekcija, na pr. sekcije 
visok;h polimera, jer bi ta sekcija sa stawwlSta n'lrodnog gospodarstva bi]R kor;sn'> 

B . Te z a k konstC>tira, da kada se daje razresnica odboru, treba reci, sto u dru«tvu nije 
valjalo , a sto je napredak. Ima na pr. problema, s kojima se ne bavirno: sada se d'sknt;r,.lo 
o nastavi u srednioj skoli, a o nastavi na fakultetu i o postdip!omskom studiju nije bilo 
govora. Pored toga ima vaznih dogadaja u strui'norn i znanstvenom zivotu pa ako jedno 
znanstveno dru?\tvo ne reagira na te dogadaje, znaci da ne pokazu.ie narociti v;talitet. 

Treba traziti materijalnu potporu Saveznog Savjeta za naucni rad , jer pomoc koju 
<lobivamo u suJ?venc.iji nije dovolj.na. B;blioteka se sada odrfava u stanju. koie n ije pogodno 
ZR b·bJ 1 otP1<u, casoq1si se ne uvezuiu. Savezni Savjet za naui'ni rad i Republicki Savjet su 
mlad_!'. n a ucne ustanove . . te bi i znanstveno drustvo moglo pruziti pomoc na nekim S"'ktor;ma, 
naroc1to kod pripremanJa nacrta zakona o organizaciji naucnog rada n a tt'l.iverzitt>tn. Dn"Jo 
je do o.snivanj a naucnih instituta koji su u nekim konsekvencijama manjkavi i nedovoljno 
prostud1rani, te se stvara situacija koja bi mogla, sto se tice nauke znaCiti degradaciju rada 
na univerzitetu. ' 

Nakon zavrsene diskusije V. Hahn pre dla7.e Skupstini da dade razresnicu starom 
odboru. Skupstina akl;imacijom prihvaca taj prijedlog. . 

Skups~ini ie. predlofona lista za izbor. novog odbora drustva. v. Hahn pita, da li ima 
netko drug1h pnJedloga 1zvan !Jste. B. Tezak predlaze nadopunu liste da se u redakcionl 
odbor uvrsti i ime C. Dordevic. · ' 

Skupstina usva ja prijedlog B. Tefaka . 
Javnim glHsanjern skun<tina je jednoglasno prihvatila predlo7.enu listu. v . Hahn pozdravlja 

novog predsjedn;ka V. Vouka i preda.ie mu daljnje vodenje skustine . 
•. . V. Vouk zahval.iu~e prijai'njen: odboru i .clanstvl! na povjerenju i istice, da ce nastojati 

ucm1t1 sve, da rad drustva 1 ubuduce napr eduJe. Godisnja skupstina je zakljucena u 19,45 sati. 

Ovjerovitelji zapisnika : 
V j. Kr a j ova n, v. r 

D. Sun k o, v. r. 

Zapisnicari: 
N. Pav k o vi c, v. r. 

Lj . Despotovic, v.r. 


